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Predsjedniku

Na osnovu c^Iana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, ministru javne uprave,

Mara§u Dukaju, postavljam sljedece

POSLANICKO PITANJE

Kao resorni ministar koji je odgovoran za kreiranje politike iz ove oblasti, gto ^ete

preduzeti da Crna Gora ispuni zahtjeve koje je pred nama postavila EU

Zakonom o drzavnim slu5;benicima i namjestenicima?

u vezi sa

Obrazlozenje pitanja cu dati na sjednici Skupstine.

Odgovor tra^im i u pisanoj formi.

POSLANIK



Crna Gora

Ministarstvojavne uprave

Adresa: Rimski Trg br45
81000 Podgorica, Crna Gora

tel: +382 482 131

fax; +382 241 790

www.mju.gov.me

Br; 01-076/25-1295/2 27.03.'2G25jgodine
.^:uPSTiNA CRNE ariKK

02,

“WlWMe.-jo

20_^5* finn
SKUPSTINA CRNE

Gospoda Zoja Bojanic Lalcfvi^
ZA

GPA:

r
,

Predmet; Odgovor na poslanicko pitanje poslanice g-de Zoje-Bojanic Laloyic^
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Postovani,

Poslanica poslanickog kluba Demokratske partije socijalista, gospoda Zoja Bojanib
Lalovic, obratila se Skupstini Crne Gore radi davanja odgovora na sljedece pitanje
upuceno ministry javne uprave, mr Marashu Dukaju:

„Kao resorni ministar koji je odgovoran za kreiranje politike iz ove oblasti, sto cete
preduzeti da Crna Gora ispuni zahtjeve koje je pred nama postavila EU u vezi sa Zakonom
0 drzavnim sluzbenicima i namjeStenicima.

Obrazlozenje pitanja cu dati na sjednici Skupstine.

Odgovor trazim i u pisanoj formi.

ODGOVOR:

Postovana gospodo Bojanic Lalovic

Najprije iskazujem zadovoijstvo sto cu pored poslanika Mugose, i sa Varna diskutovati na
istu temu.

Kao sto sam i vise puta istakao, Zakon o drzavnim sluzbenicima i namjestenicima je

najbitniji propis za profesionalizaciju drzavne uprave, od sustinskog je znabaja za njeno
funkcionlsanje i za sam kvalitet usiuga koje kao drzava pruzamo gradanima. I ne samo to
- bez dobrog zakona u ovoj oblasti, ne moze biti ni su§tinskih reform! a samim tim i adopcija

evropskih standarda bibe otezana i usporena. I mi smo toga svjesni u Ministarstvu javne
uprave.

Vazno je da saopstimo i ono sto se zaboravija ili se ne spominje - da je ovaj zakon u
primjeni od jula 2018. godine i od tada su vrsene odredene izmjene u vidu brzih
amandmanskih intervencija. Takva rjesenja ocijenjena su kao negativna od strane
Evropske komisije i smatrana kao korak unazad u procesu depolitizacije i

profesionalizacije drzavne uprave. Da prevedem na jednostavan jezik - niti je ovo obican
propis, niti je javna sluzba poligon za vjezbe u drzavnim poslovima.

Svjesni svega navedenog, ukazabu da smo u Ministarstvu javne uprave duzi period radili
na pripremi izmjena ovog zakona, u cilju da predlozimo najboija rjeSenja, usaglasimo sa
pozitivnim praksama evropskog administrativnog prostora i prilagodimo savremenim



potrebama. Smatramo da smo napravili bitan napredak u tom pravcu predlogom koji smo
dostavili.

TakocJe, ne samo za ovaj zakon, vec i za pripremu svih zakona koji proizilaze iz nadleznosti
ovog Ministarstva, bitna nam je podrska i saradnja medunarodnih partnera, kao i drugih
nadleznih aktera unutar nase drzave, a posebno Parlamenta sa aktivnom ulogom svakog
cijenjenog poslanika.

Dakle, Ministarstvo javne uprave u potpunosti je usaglasilo Predlog izmjena i dopuna
Zakona o drzavnim sluzbenicima i namjestenicima sa sugestijama Evropske komisije, gdje
je kroz misljenja i komunikaciju pozdravijena voija za saradnjom i ukazan vidan napredak
u okviru rada na dostizanju najboijih zakonskih rjeSenja.

Kao takav, Predlog zakona je upucen Vladi Crne Gore na utvrdivanje, i ono sto je vec sada
svima poznato, jeste da je Vlada, kao kolegijaino tijelo izvrSila odredene izmjene u tekstu
Predloga, na koje izmjene sam i izdvojio mi§ljenje, upravo iz razloga sto je nakon dugog i
predanog rada, moj siri tim, osnazen ljudima iz radne grupe i strucnjacima izvan
Ministarstva, predlozio rjesenja koja unapreduju sluzbenicki sistem i koja su u potpunosti
usaglasena sa sugestijama Evropske komisije.

Ne sporim dobru namjeru clanova Vlade i potrebu da drzavno-sluzbenibki sistem bude brzi

i efektivniji, ali ipak su iza nas mjeseci i godine rada u dijalogu sa Evropskom komisijom
na otkianjanju uobenih slabosti, pa sam cijenio da se u toku jedne iste sjednice ne moze

kvalitetno usmjeravati ovako vazan sistemski zakon.

Evropska komisija je nakon usvajanja Predloga na Vladi ukazala svim aktehma da tekst

Predloga zakona nije u potpunosti usalgasen sa sugestijama Evropske komisije i

principima merit sistema, a posebno u odnosu na dvije izmjene;

• Prva - da je jedan od usiova za rukovodeca zvanja u drzavnoj upravi - najmanje VI
nivo obrazovanja, odnosno bachelor diploma;

• Druga - da vrsioci duznosti mogu biti i lica van drzavne uprave.

Uvazena poslanice Bojanic Lalovic

Kako sam vec i kazao kroz odgovor na poslanicko pitanje gospodina Borisa Mugose,
ostaje da vidimo da li cemo svi zajedno, i Vlada i Parlament, pronaci najboiji odgovor na
ove dvije dileme, te vjerujem da cemo u dijalogu i saradnji i sa svima vama iz ovog Doma,
iz ove situacije izaci bez stete po sistem javne i drzavne uprave.

Takode. podsjeticu da sva rjesenja koja smo u Ministarstvu prediozili, idu u pravcu

depolitizacije i jacanja profesionalizacije javne uprave, a samim tim i njene optimizacije i
racionalizacije, sto je upravo ono za §ta se sa svojim timom zalazem tokom cijelog ovog

procesa, a kroz rad u okvirima 43. i 44. Vlade, i vjerujte da ce Ministarstvo javne uprave

nastaviti i dalje da radi u pravcu jacanja sluzbenibkog sistema kroz predlaganje najboijih
rjesenja i stvaranja moderne javne uprave kao strucnog i efikasnog servisa gradana i
privrede.

Zadovoijstvo mi je da u buducnosti sa poslanicama i poslanicima nastavijam dijalog na
svaku temu za koju iskazete interesovanje.

S uvazavanjem.
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